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Ekofinrådets möte den 22 januari 2008 i Bryssel 
- enligt den preliminära dagordning som framkom vid Coreper den 9 januari  
 

1. Antagande av den preliminära dagordningen 
 
2. Godkännande av A-punktslistan 
 
3.  Ordförandeskapets arbetsprogram 
 - presentation  
 
Sedvanlig presentation av Ekofinrådets tillträdande ordförande om 
arbetsprogrammet för det kommande halvåret. Möjlighet för övriga 
ministrar att kommentera innehållet i programmet. Dagordningspunkten 
sänds via intern-tv till presscentret i rådets lokaler. 
 
Det slovenska programmet bygger vidare på det gemensamma 
prioriteringarna för det tyska, portugisiska och slovenska 
ordförandeskapen som syftar till;  
 
att tillförsäkra en effektiv styrning av den ekonomiska politiken, 
att förbättra kvaliteten i offentliga finanser,  
att ta nya steg mot att förverkliga den inre marknaden; speciellt vad avser 
finansiella tjänster och beskattning.  
 
Programmet framhåller lanseringen av den nya treårscykeln rörande de 
integrerade riktlinjerna som skall fokusera på (1) kunskap & innovation 
(2) sysselsättning (3) företagsutveckling samt om (4) energi- & 
klimatförändringar.  Det fortsatta arbetet rörande kvalitet i de offentliga 
finanserna kommer att ha sociala utgifter som tema. På skatteområdet 
fortsätter arbetet med koncentration på moms- och 
punktskatteområdena samt åtgärder för att bekämpa skatteflykt. En 
strategisk momsfråga blir att nå samsyn kring momsskattesatser andra än 
de standardiserade nivåerna.  På finansmarknadsområdet blir det ett 
omfattande arbete; bland annat om Solvens II på försäkringsområdet 
samt om clearing & avveckling.  
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Det är ett ambitiöst program med stark betoning på att fullfölja och 
fördjupa den inre marknaden och i syfte att till fullo utnyttja potentialen 
av den gemensamma marknaden och valutan. Från svensk 
utgångspunkter kan detta hälsas med tillfredsställelse. Det kan vidare 
välkomnas att programmet beaktar aktuella strategiska frågor som 
energifrågorna och klimatförändringarna ur ett Ekofinperspektiv.   
 
 
4. Införandet av euron i Cypern och Malta 
 - meningsutbyte 
 
Vid mötet ska en kort redovisning ske av hur införandet av euron i 
Cypern och Malta har gått. I ett notat från kommissionen redovisas  
deras syn på valutaövergången den 1 januari i år. Beskrivningen är rätt 
teknisk och avser främst hur övergången från nationell valuta till euro 
när det gäller sedlar och mynt genomförts.  
 
Vidare kommer vid mötet de båda berörda ministrarna att ges tillfälle att 
redovisa sin egna intryck och erfarenheter. Kommissionen har vidare lagt 
fram en uppdaterad version av rekommendationen från 2000 om åtgärder 
vid framtida införanden av euron som valuta baserad på erfarenheterna 
från de 15 medlemsstater, som till dagas dato inträtt i Euroområdet.   
 
 
5. Förberedelser inför Europeiska rådets vårmöte 
   
5.1   Den kommande treårscykeln  
        - orienteringsdebatt om de allmänna riktlinjerna 
 

Ekofinrådet skall ha en första orienterande diskussion inför det fortsatta 
arbetet med det så kallade riktlinjepaketet. Ekofinrådet skall sedan vid 
mötet i februari anta ett utkast inför Europeiska rådets behandling av de 
allmänna riktlinjerna vid toppmötet i mars. Diskussionen sker utifrån 
kommissionens förslag till integrerade riktlinjer för åren 2008-2010. 
Förslaget innebär att de 24 riktlinjerna för den ekonomiska politiken ska 
vara oförändrade. Motiveringen är att riktlinjerna är väl etablerade inom 
medlemsstaterna och utgör ett bra ramverk för reformpolitik.  
 
Regeringen delar kommissionens bedömning om behovet att fördjupa 
genomförandet av Lissabonstrategin under kommande treårsperiod och 
välkomnar den stabilitet och kontinuitet som oförändrade riktlinjer 
innebär. Mycket återstår att göra för att genomföra strategins mål och 
intentioner. En alltför långtgående diskussion om riktlinjerna skulle 
underminera fokus på genomförandet. 
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5.2   Översynen av den inre marknaden 
        - rådets slutsatser 
 
Ekofinrådet ska – i likhet med en del andra rådsformationer - anta 
slutsatser om kommissionens meddelande om översynen av den inre 
marknaden. Varje rådsformation yttrar sig främst inom sina respektive 
ansvarsområden.   
  
Regelverket för den inre-marknaden kommer att var i behov av 
kontinuerlig utveckling för att avspegla teknisk och ekonomisk  
förändring. Översynen är därför både välkommen och angelägen. De 
underlag som presenterats, inklusive meddelandet, torde komma att 
bidra till att fokusera unionens arbete med den inre-marknaden på de 
frågor och områden som är mest centrala för en fortsatt och fördjupad  
marknadsintegration till förmån för effektivt resursutnyttjande, tillväxt 
och sysselsättning.  Det är mot denne bakgrund välkommet att 
Ekofinrådet har beretts tillfälle att behandla sina frågor.   
 
 
5.3   ”Key Issues Paper” 
        - orienteringsdebatt 

 
Ekofinrådet kommer att ha en första orienterande diskussion om vad 
som bör ingå i Ekofinrådets bidrag till Vårtoppmötet, det s.k. Key Issues 
Paper. Själva dokumentet kommer att antas av Ekofinrådet i mars och 
sedan presenteras på Europeiska rådets vårmöte.   
 
I den orienterande diskussionen kan vissa punkter behöva betonas. Bland 
dessa återfinns behovet av fortsatta strukturella reformer; att fortsätta 
reformer på arbetsmarkanden samt att verka för extern öppenhet för att 
stärka EU:s konkurrenskraft och tillväxtpotential. 
 
 
6.  Ett inre eurobetalningsområde - SEPA 
 - rådets slutsatser 
 
Ekofinrådet ska anta slutsatser om SEPA (Single Euro Payment Area).   
 
SEPA är det geografiska område – inkluderande EU, EES och Schweiz – 
där konsumenter, företag och andra ekonomiska aktörer ska kunna sända 
och ta emot betalningar i euro såväl nationellt som gränsöverskridande 
på samma grundläggande villkor, rättigheter och skyldigheter, oberoende 
av var de är lokaliserade. SEPA uppnås bl.a. av gemensamma standarder 
för betalningar (betalningsöverföringar, autogiro och kortbetalningar) i 
euro. Dessa standarder har upprättats inom ramen för ett samarbete 
mellan banker i det s.k. European Payments Council. De är ett 
komplement till de regelverk för betalningar som finns i det direktiv om 
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betaltjänster som antogs förra året. Avsikten är att åstadkomma EU-
gemensamma produkter för betalningar som på sikt ska ersätta de olika 
nationella produkter som finns i dag. 
 
Ett antal svenska banker avser att tillhandahålla SEPA-tjänster. Eftersom 
Sverige inte har euro som nationell valuta kommer dock inte någon full 
anpassning, från befintlig nationell, till ny europeisk betalinfrastruktur 
att vara aktuell för svensk del under innevarande mandatperiod.   
 
Regeringen stödjer syftet med SEPA, dvs. att få till stånd en integrerad 
marknad för betalningar i euro. Det kan bidra till att underlätta 
betalningarna och göra dem billigare, vilket gagnar såväl företag som 
enskilda medborgare.  
  
 
7.  (ev.) Övriga ärenden 
 
 

_______________________ 
 
 


